

添加微生物菌剂对牛粪高温堆肥腐熟的影响

Effect of inoculating microbes on cattle manure composting with high temperature

投稿时间: 2006-5-16 最后修改时间: 2006-9-26

稿件编号: 20061453

中文关键词: 外援微生物; 牛粪; 堆肥

英文关键词: inoculating microbes; cattle manure; composting

基金项目: 郑州市科技局项目“农作物秸秆工业化生产有机肥的技术体系的研究”资助 (04BA60ABND03)

作者	单位
王岩	(1965-), 男, 河南人。教授, 博士, 主要从事农业固体废弃物及废水处理等研究。郑州市文化路97号1-44信箱450001。 Email: wangyan371@zzu.edu.cn
李玉红	郑州大学化工学院环境与生态研究所, 郑州450001
李清飞	郑州大学化工学院环境与生态研究所, 郑州450001

摘要点击次数: 8

全文下载次数: 99

中文摘要:

通过向堆肥中添加微生物菌剂和腐熟堆肥研究了其对堆肥腐熟速度的影响。结果表明, 添加菌剂和腐熟堆肥在堆制初期均能促进堆体快速升温, 较对照提前1~4d到达高温阶段 (>50℃), 且菌剂添加量越大, 升温越快; 与对照相比, 添加600mg·kg⁻¹菌剂和50g·kg⁻¹腐熟堆肥使高温期 (>50℃) 延长了3~4d。堆制29d后, 添加600 mg·kg⁻¹菌剂和50 g·kg⁻¹腐熟堆肥的处理均较好腐熟, 种子发芽指数分别为92.1%和84.4%, 其他处理则未达到腐熟。这表明向堆肥中接入一定量的菌剂和腐熟堆肥均可加快堆肥腐熟, 缩短堆肥周期。

英文摘要:

The compost test was conducted to study the effect of inoculating microbes and matured compost on cattle manure composting. The results indicated that inoculating microbes and matured compost significantly increased the rising rate of temperature during the earlier stage of composting, which reached the high thermophilic phase (>50℃) earlier 1~4 days compared to the control, and the more the amount of microbes added, the faster the temperature rose. The duration of the composting temperature above 50℃ with inoculating microbes at 600 mg·kg⁻¹ and matured compost at 50 g·kg⁻¹ was 3~4 days longer than that of the control. The compost with inoculating microbes at 600 mg·kg⁻¹ and matured compost at 50 g·kg⁻¹ achieved maturity after 29 days, and the seed germination index (GI) reached 92.1% and 84.4%, respectively. However, other treatments did not achieve maturity after 29 days still. Therefore, addition of adequate amount of microbes and matured compost can speed the maturity of the compost and shorten the composting period.

[查看全文](#)

[关闭](#)

[下载PDF阅读器](#)

您是第607236位访问者

主办单位: 中国农业工程学会 单位地址: 北京朝阳区麦子店街41号

服务热线: 010-65929451 传真: 010-65929451 邮编: 100026 Email: tcsae@tcsae.org

本系统由北京勤云科技发展有限公司设计